
MATTHIAS LoIBNER I FRANZ HAUTZINGER UOEI SUBOTNJEG GOSTOVANJA U ROVINJU

Vefina onih koji ka-
iu da ie teiko izmisli-
ti neiio novo u glai-
bi ograniiavaju je na
svega nekoliko pa-
rametara, kao 5to su
melodija, harmoni-
ja i ritam. Smatram da
qlazba uvelike ima ve-
ie s raznim formama
komunikacije, energi-
jom, osobnoiiu, soci-
ialnim kontekstom i s
ioi mnogo toga i da se
svi ti parametri iesto
ispreplidu na neki nov
naiin te tako stvaraiu
neito novo, poput svih
okolnostiu kojima ii-
vimo, kaie Loibner

Rugovarata IGI fllllG

RovlNl - U rovinjskom ka-
zaliStu 'Antonio Gandusio" u
subotu u 21 sat nastupa ne-
svakidainji duo koii dolazi iz
Austrije - Matthias Loibner, au-
strijski svirad orguljica, i Franz
Hautzinger, svirae ietvrttonske
trube. Ulaznice s6 u pretprodaii
mogu kupiti u rovinjskom Mu-
sic Shopu Link.

Loibnerove iar'edbe na orgu-
ljicama (instrument poznat i pod
imenom hurdy gurdy) donijele
su mu ime Jimi Hendrix orgu-
liica, dok je HauEinger poznat
po sviranju trube na sasvim ori-
oinalan i woisNen nadin iaran
;vih akadeniskih kanona. Sto
su pripremili za rovinisku pu-
bliku, kao i svoja promisljanla
o glazbi, Loibner i Hautzinger
nam otkrivaju u ovom intervjuu.

- Konvencionalno le sa-
svlm suprolno od svega Slo
Cinlte. Slo more oCekivall
publlka na va56m naslupu u
Bovinlu? Ho6ete ll ga temelil-
tl na improvlzacliama lll Pak
prlpremate klaslcan reperto-
ar? Kole glazbenE ianrove
komblnlrate u vaslm lzved-
bama?

Loibner: Rekao bih da je
"konvencionalno" sve sto di-
nim. Slijedim svoj put, katkad
me taj put iziritira pa tratim
nove smjernice pa se waoam
starim navikama, rulim sve ba-
riiere, pokusavam biti iskren i
posten, a sve su to sasvim uo"
bidaiene i normalne stvari, kako
u iivotu, tako i u glazbi. Publika
mole zasigumo odekivati po-
dosta improvizacija na nasem
subotnjem koncertu u kazalistu
?ntonio Gandusio". lmam na
umu nekoliko gotovih skladbi
kao i neke ooludovrsene, samo
niihove strukture. atmoslere i
e'nrocije na koje se releriram za
vrijeme izvedbe. No, i vec goto-
va skladba u live izvedbi moze

Mdahiat Loibnet

oti6i u domenu improvizacije
dak i vi5e od prvotno zamislje-
ne improvizacije . svo je stvar
trenutka. Pokusavam stvoriti
vlastitu tradiciju isklju6ivo slu-
5aiu6i glazbu ljudi koje osobno
znam. To je i utjecalo na glazb+
ne tanrove koje koristim, poput
barokne glazbe ili pak tEdicij-
ske olazbe Balkana, s AlPa, iz
Franiuske, Skandinavije, istod-
ne Alrike, pajazza, elektronike i
ios mnogodega drugog. U mo-
joi glazbi, svi ti razlidru ianrovi
simultano se proiimaju.

Hautzlnger: Na rovinjskom
nastuDu kombinirat eemo im-
provizacije'kao i interpretacije
vlastite glazbe koja ukljuduje
zr'udne slik€ i melodije radene
za orguljice i det\iYttonsku tubu.
lmamo Sirok repertoar raznlh
glazbenih s{ilov4 i isfiltirat6emo
now glazbu, nadam se neku w-
stu andeoske glazbe (smijeh).

- Zwk orgulics le vrlo dre-
van I nekako asoclra na lstoc-

nladko kulture, a lstovreme-
no dehntfonska truba le wlo
mlad, moderan I liplCno za-
padnladkl Instrument. Kako
s{e uop6e zapocell suradnlu?

Lolbner: lako zuuk motda
moie zavarati, zanimljivo ie
da orguljice nisu nikad svirane
istodnije od Slovenije, Madar
ske i Ukrajine, tako da ie to za-
pravo zapadnjadki instrument.
S druge strane, truba je vrlo 6e-
sli instrument u brass sastavlma
na jugoistoku. PM put smo su-
radivali prije dvije ili tri godine -
uooznali smo se na aerodromu,
a nedugo potom sam ga duo
kako wira na tonskoj probi, no
bio sam poprilidno daleko od
bine. Ta dva susreta su ostavi-
la snaian dojam na mens, iako
da sam oozvao Franza da mi se
pridruZi kad se ukazs prilika,

Hautslngefi Da, nakon Sto
sam nekoliko puta poslusao
njegove koncertne nastupe,
kao i on moje, pomisao da za-

jednidki wkamo bila nam je vrlo
primamljiva. Matthias ima nevje
roiatan osje64 za interpretaci-
ju glazbe, a i svida mi se kako
sklada. Oboiica volimo stvarati
vlastite izume, sto ie vrlo precl-
zna stvar. Taj san nas jo spollo i
sretni smo svaki put kad dobi.i+
mo Sansu da to radimo.

- detnttonska ttuba le mtad
Instrumeil, Je li danas mogu-
6e lzmlslltl ne$o novo u glaz-
bl, Instrumenl lll pak glazbsnl
ianr, kad veclna liudl smatra
da le sve ve6 lzmlSlleno?

Lolbner: Vedina onih koji
kaZu da ie tesko izmisliti nesto
novo u glazbi ogranidavaiu je
na wega nekoliko parametara
kao sto su melodija, harmoni-
ja i ritam. Smatram da gluba
uvelike ima veze s raznim foF
mama komunikacile, energi-
jom, osobno56u, socijalnim
kontekstom i s jos mnogo loga
te da se svi ti oarametri desto
ispreplidu na neki nov na6in i

tako svaraiu nelto novo, Po"
put svih okolnosti u kojima:i-
umo.

Hautrlnger: Smatram da ie
zvuk detvrttonske trube na neki
nadin vrlo konvencionalan, ako
uzmeto u obzir razne glazbene
koncspcije i podrucja, poput
arapsks, turske, indijske ili bal-
kanske glazbe, gdje se desto
koriste detvrttonski intervali.
Kroz glazbeni zivot dosao sam
u dodir sa svom tom glazbom,
i zahvaliujudi tome isprofilirao
vlastiti glazbeni stil. Dolazim iz
jaz. miljea, koji ss temelji na
novoj i improviziranoi glazbi,
tako da spajam sve navede-
ne djecaje. U povijesti glazbe

Liudi traie p,ftlvu
avanturu u glazhi

pop-KRAUtcA t TEDNA oD tnrvettx svjETsKtH 2ENsKtH zvtrEzDA u NovoM BRoru MAGAZINA lNTERvlEw

Madonna odustaie od pievania
Cvidljivim tragovima mrsza-
Jstog uzorka preko trbuha
Madonna je pozirala za novi
broj magazina Interview i tako
dokazala da je i dalje dovoljno
samooouzdana da ne bude rs-
tuSirana.

Navodno ie samo osvietlje-
nj6 pomoglo u snimanju ovih
lijepih fotografija. Madonna je
pozirala poput upola mladeg
modela u donism rubliu, ljubi-
la j€ raspelo i stavila Povez na
oko. Ovaj je fotosession izne-
nadenie za Madonnine lano-
ve nalion dugog niza godina
upornog objavljivanja retuSira-
nih fotograliia. U posljednJe vri-

jeme ona izgleda puno mlado-
likije nego prije, ako ss izuzmu
njezine prenablldane i prezila-
ve ruke. No na ovim fotografi-
iama, zahvaljuju6i'mekanom'
svietlu, dak i njezine ruke izgle-
daju ljepse. Fotografi.ie su sni-
mili Mert Atlas i Marcus Piggot
za lipanjsko izdanje magazina
lnterview.

U popratnom razgovoru za
taj magazin Madonna je ispri-
dala redateliu Gusu Van Santu
kako je ozbiljno usredotod€-
na na svoju filmsku karijeru i
nema vise energije za pjevanje,
Priznala je da joj je novi film,
'WE.", o britanskoj kralievskol

obitelji, posv6 preuzeo zivot.
Madonna, koja je najvi5s po-
hvala i Zatni globus dobila za
flm "Evita", pise za film W.E.'
ve6 dvije i pol godine. Pri6a jo
to o bdtanskom kralju Edwardu
Vlll., koji ie abdicirao kako bi se
o:enio ameridkom razvedeni-
com Wallis SimDson. Madonna
jo otkila da su joj zadaci oko fil-
ma ostavililako mdo miosta za
razmisljanje o novom albumu.

Posljednii album 'Hard Can-
dy' objavila je u travnju 2008.,
a prosle je jesenl objavila kom-
pilaciju "Septsmbor" u 6ast 25
godina katiier€.

- Moram priznatl da mi je taj

Madonna je priznala
kako bal nije koncentri-
rana na glazbenu kari-
jeru jerje posve posve-
(ena filmskol karijeri

film postao opsesija. Trenutac-
no nemam ugovor ni s iednom
izdavadkom ku6om I ne znam
kako 6u izdati album, ako se
naslavim baviti glazbom. Nisam
ba6 koncentrirana na glazbenu
karijoru ler je ovaj film progutao
svakidieli6 mene. lzmedu filma
i djece-nemam ni vremena, nl
eneroiie da radim bilo sto dru-
go, i6[ri6ala je pjevadica u in-

svega je nekoliko svkaca eetvr
ttonsk€ trube - poput Dona Elli-
sa, Nassima Maloufa, a dak je i
Maurice Andre ponekad sMrao
detvrttonsku trubu.

- Jaz le danas vrlo popu-
laran - samo u Hrvalskol u

, posllednllh nekollko godlna
pokrenut le nlz lazz fe3tlvala,
Kako to oblasnlavale? Je ll
broln||a publlka kola voll lazz,
lli le pak laz tsnr koll o3lav-

I proslora za
l l z r a i a v a n l e
nalrazllClllilh

-ukus8 | ldeia?
. L o l b n e r :
Uspjeh iazza
na prostru biv-
5e Jugoslaviie
vise je politidka
pri6a nego sim-
bol intelektual-
nosti ill slobod6.
Cesto se desa-
va da ljudi vole
odredenu glazbu
nazivati jazzom,
mozda ier im to
znadi nosto po-

zitivno, no istow€meno ta ista
glazba mole znaditi i ne5to
sasvim drugo ostalim slusa-
teljima. Glazba koja se danas
iar'odi na jazz lestivalima uveli-
ke se temelii na improvizhanoj,
etno i tradicionalnoj glazbi, za-
tim minimalizmu, klasici, popu,
BleKronici i jos mnogocemu.
Za mene, jazz je amerieki glaz-
beni stil iz proslog stoljeda, koji
j6 utjecao na.mene kao i mnogi
druor zanrovl,

Fautslnger: Mislim da su
slavna vremena jazza odavno
prosla - liubitelji jazza su ostar-
jeli, a nema mnogo mladih
zainteresiranih za tu glazbu.
Mladi viSe slusaju elehronsku
glazbu, koja js izum 21. stolje-
6a. Kaj ja?za je bio u osamde-
setima, kad je jazz postao do-
sadna i dekadentna stvar koioi
je 6esto nedostajala prava, og-
zistencijalistieka komponenta.
No, posljodnjih godina, nakon
sto jB elektronska glazba preu-
zela prevlast, ljudi iznova otkri-
vaju atraktivnost istinskog jazz
teelinga, sto je izuzeha svar.
Takoder, zbog brojnlh retro
trendova, nakon godina sinte-
tidke glazbs, ljudi traie pravu
avanturu u glazbi I vole vidjeti
glazbenike da doista sviraiu i
rado te stvari ulivo. Je li sada
nastupilo dobro razdoblje za
pravu glazbu i tive nastupe, vi-
diet 6emo.

tervjuu. T. f(VORKA Ntdonna le pottrate za novt brcJ maEazlna tnt rutew


